
PROTOKÓŁ Nr XIX/2020 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 20 marca 2020 r. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył o godzinie 1250 obrady XIX sesji Rady 
Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Zbigniewa Wocha oraz pracownika Urzędu 
Gminy. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 14 osób (nieobecni: radny Tomasz 
Roskowiński, lista obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały będą miały moc 
obowiązującą.  
Następnie zaproponował wprowadzenie do przesłanego porządku obrad dwóch uchwał 
omawianych na wspólnym posiedzeniu Komisji: 

1) udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

2) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt. 

W wyniku głosowania zmiany w porządku obrad zostały jednogłośnie przyjęte (protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu), a porządek obrad przedstawia się 
następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok, 
b) przekształcenia Szkoły Podstawowej w Niekarzynie, 
c) utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie określenia zasad polityki czynszowej na 

najem lokali mieszkalnych i socjalnych w Gminie Skąpe, 
d) aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Skąpe oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 
e) przyjęcia do realizacji zadanie pn. "Przebudowa chodników w pasie drogi powiatowej 

nr 1228F w Ołoboku", 
f) przyjęcia do realizacji zadanie pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1227F w m. Podła 

Góra w zakresie budowy chodnika", 
g) przyjęcia do realizacji zadanie pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1226F w m. 

Węgrzynice w zakresie budowy chodnika", 
h) udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
i) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Sprawozdania z pracy komisji w 2019 r. 
8. Przyjęcie protokołu XVIII sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad. 

Ad. 2 
a) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/144/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

b) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Niekarzynie. 
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Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/145/2020 została podjęta przy jednym głosie „przeciw” 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że już wcześniej zdecydowaliśmy, że uchwała będzie 
procedowana na sesji w dniu 20 marca 2020 r. Jej podjęcie zamyka niełatwy czas zarówno 
dla samorządowców, dzieci, nauczycieli. W tym wszystkim chodzi głównie o dzieci i przyjęcie 
uchwały sprawiło, że to one są zwycięzcami. Będą uczyły się w dużo lepszych warunkach, 
dających lepsze możliwości. Wójt podziękował Lubuskiej Kurator Oświaty, Wojewodzie 
Lubuskiemu i wszystkim którzy zaangażowali się w sprawę dla dobra dzieci. Wójt ma nadzieję, 
że zamknięcie sprawy nie spowoduje żadnych pęknięć pomiędzy gminą a mieszkańcami 
Niekarzyna. Radnym podziękował za zgodę i wzajemny szacunek. Wielu broniło interesu 
dzieci z obwodu szkoły w Niekarzynie. 

c) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie określenia zasad polityki czynszowej 
na najem lokali mieszkalnych i socjalnych w Gminie Skąpe. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/146/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

d) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Skąpe oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/147/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

e) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji zadanie pn. "Przebudowa chodników w pasie drogi 
powiatowej nr 1228F w Ołoboku". 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/148/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

f) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji zadanie pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1227F w m. 
Podła Góra w zakresie budowy chodnika". 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/149/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

g) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie przyjęcia do realizacji zadanie pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1226F w m. 
Węgrzynice w zakresie budowy chodnika". 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/150/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
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h) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/151/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

i) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XIX/152/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

 
Ad. 3 
 Radna Grażyna Świątczak złożyła na ręce Przewodniczącego interpelację dot. starych 
chlewni popegeerowskich, które negatywnie wpływają na estetykę wsi Łąkie. 
 
Ad. 4 
 Wójt Zbigniew Woch poinformował, że sprawozdanie z jego działalności zostało 
zamieszczone w systemie i ograniczając czas dzisiejszego spotkania nie będzie go referował. 
 
Ad. 5 
 Radni będący sołtysami nie zabrali głosu w tym punkcie, a mieszkańcy gminy nie byli 
obecni na posiedzeniu. 
 
Ad. 6 
 Przewodniczący Rady poinformował, że wstępna informacja uzyskana od Sekretarza 
Gminy, która jest w kontakcie ze stacją sanitarno-epidemiologiczną w Świebodzinie, 
potwierdza możliwość opuszczenia sali po zakończonych posiedzeniach.   
 
Ad. 7 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdań z działalności 
komisji za 2019 r. W wyniku głosowania sprawozdania zostały jednogłośnie przyjęte.  
 Wójt Zbigniew Woch krótko odniósł się do interpelacji złożonej przez radną. 
Poinformował, że zarządcą nieruchomości jest Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa i zgadza 
się z radną, że budynki chlewni nie dodają estetyki i piękności wsi.  
Następnie Wójt postanowił zasygnalizować istotne działania, jakie podejmował w okresie 
międzysesyjnym: 

1. Dokończyliśmy inwestycję budowy kanalizacji w miejscowości Pałck – poprzez 
finansowe rozliczenie zadania. 

2. Uzyskaliśmy zgodę Lasów Państwowych na współfinansowanie inwestycji remontu 
drogi dojazdowej do ośrodków wypoczynkowych w Niesulicach. W najbliższym czasie 
wyłonimy wykonawcę inwestycji. 

3. Trwa przebudowa drogi dojazdowej do cmentarza w komunalnego w Pałcku. 
4. Funkcjonowanie urzędu w czasie epidemii – póki co urząd funkcjonuje bez zmian. Od 

poniedziałku część urzędników będzie pracowała zdalnie. Dlatego też prosimy 
o uprzedni kontakt telefoniczny z Urzędem. Urzędnik ustali sposób załatwienia sprawy. 
Jeżeli będzie niezbędny kontakt bezpośredni z urzędnikiem, to w ustalonym terminie 
będzie realizowany.  
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W dalszej części wypowiedzi Wójt poinformował słuchających transmisji, że były obawy 
czy sesja powinna się odbyć, tym bardziej, że  mieliśmy sygnały, że inne samorządy odwołały 
posiedzenia. Doszliśmy jednak do wniosku, że powinniśmy dać sygnał społeczeństwu, że 
gmina nie zamknęła się przed całym światem, nie licząc się z potrzebami mieszkańców. Póki 
nie ma obostrzeń odgórnych musimy funkcjonować, bez narażania siebie i innych na łamanie 
przepisów epidemiologicznych.  

Kontynuując Wójt podziękował wszystkim pracownikom handlu za ich poświęcenie, 
mieszkańcom gminy za ich postawę, zrozumienie i umiejętne odnajdywanie się w tej trudnej 
sytuacji. Sytuacja jest niepokojąca, ale nie możemy wytwarzać paniki, ani tworzyć zbędnego 
zagrożenia, dbając o zasady bezpieczeństwa. Podziękował społeczeństwu za pomoc 
sąsiedzką, empatię. Wójt wierzy, że działania podjęte przez rząd spowodują, że skala 
nieszczęścia z Włoch u nas się nie powtórzy.  

Wracając do dzisiejszego zdarzenia o możliwym kontakcie jednego z radnych z kurierem, 
który mógł mieć styczność z osobą zarażoną koronawirusem, Powiatowy Inspektor Sanitarny 
oceniła sytuację i uznała, że możemy opuścić miejsce dzisiejszego posiedzenia nie podlegając 
kwarantannie, a sprawę zawiadomienia przekazała policji do oceny.  

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że do końca kwietnia należy złożyć po 
2 egzemplarze oświadczeń majątkowych oraz po dwa egzemplarze PIT.  
 
Ad. 8 
 Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał czy do przesłanego radnym projektu 
protokołu z XVIII sesji ktoś chciałby wnieść zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 
jednogłośnie (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 9 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zamknął 
XIX sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1342. 
 
 
        Przewodniczący Rady Gminy 
 
         Mariusz Kuźmicz 

Protokołowała: Ilona Zalisz 
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